
Protokół  nr 27/2017 
z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Miejskiej

odbytego w dniu 04 kwietnia 2017 roku

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 
Nieobecni radni: Roman Malicki, Hubert Mazur.

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli:
Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska
Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski
Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Borku Wlkp. – Marlena Kowalska
Dyrektor MGOK w Borku Wlkp. – Justyna Chojnacka 
Prezes BZW i K w Karolewie - Dorota Juskowiak
Główna Księgowa MGOK i Biblioteki Publicznej M i G – Hanna Gruchot – Nowacka
Redaktor „Życia Gostynia” - Agata Fajczyk 
Marian Jędryczka - mieszkaniec Borku Wlkp.
- lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawa żądania zadośćuczynienia za przesył mediów.
3. Zaopiniowanie materiałów na  sesję Rady Miejskiej.
4. Wolne głosy i wnioski.
5. Zakończenie.

Ad. 1.Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu –
Tomasz Pawlak.
Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez zmian.

Ad. 2. Sprawa żądania zadośćuczynienia za przesył mediów.

Burmistrz poinformował, że aby rozpocząć modernizację drogi na ulicy Sportowej  należy
podpisać porozumienie z panem Marianem Jędryczką – właścicielem posesji przy tej ulicy,
który żąda zadośćuczynienia  za to,  że kanalizacja  deszczowa przechodzi  przez podwórze,
które jest jego własnością.  

Pan Marian Jędryczka- mieszkaniec Borku Wlkp. stwierdził, że poprzedni Burmistrz bardzo
go okłamał. 

Burmistrz zapytał pana Mariana Jędryczkę jaką ma propozycję rozwiązania tej sprawy.

Pan Marian Jędryczka odpowiedział,  że nie jest dziś przygotowany. Miało być wyjaśnione
gdzie znajdują się wszystkie zakupione przez niego sprzęty na stadion:
1) nagłośnienie,
2) zadaszenie dla piłkarzy,
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3) 100 szt krzeseł, 14 stolików.

Burmistrz oświadczył, że Gminie  te sprzęty nie były przekazane, nie ma ich na stanie. Pan
Jędryczka  powinien  tę  sprawę  wyjaśnić  z  ówczesnymi  działaczami  Klubu  „Wisła  
Borek  Wlkp.”  i  poprzednim  Burmistrzem,  jeśli  twierdzi,  że  im  przekazywał.  Mnie  jako
Burmistrza interesuje kwestia przesyłu kanalizacji deszczowej.

Radny Marian Jańczak – poprzedni Burmistrz wyjaśnił, że pan Jędryczka mówi nieprawdę.  

Burmistrz  wyjaśnił,  że  jeśli  byśmy  chcieli  budować  tam  drogę  gdzie  jest  obecnie,
musielibyśmy  zmienić  Plan  Zagospodarowania  Przestrzennego,  to  w  tej  sytuacji  ulica
Sportowa  tak  wcześnie  nie  zostanie  zmodernizowana,  odcinek  przy  Orliku  jest  w  strefie
konserwatorskiej.  Musimy  też  podjąć  decyzję,  czy  podpisać  ugodę  z  panem  Jędryczką  
w związku z roszczeniami o przesył.

Radny Romuald Gawroński zapytał, czy w czasie kiedy pan Jędryczka kupował wskazaną
posesję było wiadomo, że przez podwórze przechodzi linia kanalizacyjna.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  nawet  jak  kupował  wcześniej,  nie  zwalnia  to  Gminy  od
odpowiedzialności.  Ponadto  dodał,  że  kanalizacja  może  iść  w  innym  miejscu,  jeśli  nie
dojdziemy do porozumienia z panem Jędryczką.

Pan Jędryczka powiedział, po co zmieniać przebieg kanalizacji w inne miejsce.

Burmistrz zapytał, czy pan  Jędryczka jest zainteresowany odszkodowaniem.

Pan Marian Jędryczka odpowiedział, że nie, jedynie chce działkę o powierzchni cyt. „trochę
za drzewa”.

Burmistrz  zaproponował  jako  zadośćuczynienie  panu  Marianowi  Jędryczka  przekazanie  
w dzierżawę części działki przylegającej do jego posesji.

Radni  pozytywnie  zaopiniowali  przedstawioną  propozycję,  według  możliwości  jakie  daje
prawo. (za przedstawionym rozwiązaniem głosowało: 13 radnych, nikt nie był  przeciwny  
i nikt nie wstrzymał się od głosowania).

Pan Marian Jędryczka wyraził zgodę  na takie rozwiązanie sprawy.

Ad. 3. Zaopiniowanie materiałów na sesję.

a) udzielenia pomocy dla powiatu gostyńskiego

Burmistrz wyjaśnił, że dofinansowanie zadania pn.” Przebudowa drogi powiatowej nr 4965P 
na odcinku Dąbrówka – Strumiany Borek Wlkp.” umożliwi realizację ostatniego etapu   
inwestycji. Aktualnie, w ciągu przedmiotowej drogi powiatowej, coraz większym problemem 
z punktu widzenia bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego, z których większość 
stanowią mieszkańcy gminy Borek Wlkp. stają się liczne ubytki w nawierzchni. Budowa 
przyczyni się w znacznym stopniu do poprawy bezpieczeństwa.

Uwag nie zgłoszono.
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Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

b) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków

Burmistrz poinformował, że ten sam projekt uchwały był przedstawiany kilka miesięcy temu, 
uważa, że małe odżywki są potrzebne. Ponadto poinformował, że nie dostaliśmy 
dofinansowania 

Następnie  Prezes  BZWiK – Dorota Juskowiak poinformowała,  że ceny i  stawki zawarte  
w taryfach  zostały  skalkulowane  na  podstawie  niezbędnych  przychodów dla  prowadzenia
działalności  w  zakresie  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzenia
ścieków  na  terenie  miasta  i  gminy  Borek  Wlkp.  W  taryfach  uwzględniono  wzrost  cen
nośników energii,  paliw, podatków, opłat za szczególne korzystanie ze środowiska, wzrost
płacy  minimalnej  oraz  pochodnych  wynagrodzeń  w  roku  obowiązywania  nowych  taryf.

Ponadto  dodała,  że  najwyższe  koszty  generują  ścieki,  dążymy  do  skanalizowania
wszystkich wsi, ponieważ im więcej ścieków tym koszty są mniejsze. 

                       Cena netto

Taryfa
obowiązująca

Taryfa 
nowa

Zmiana w %

1. Cena za 1 m3 dostarczonej 
wody ze zbiorowych urządzeń
wodociągowych dla 
gospodarstw domowych i 
podmiotów gospodarczych   

3,16 3,22 1,90

2. Cena za 1 m3 wprowadzonych 
ścieków do zbiorowych 
urządzeń kanalizacyjnych - 
ścieki komunalne

5,63 5,84 3,73

3. Cena podstawowa za ścieki 5,63 5,84 3,73
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przemysłowe 

4. opłata abonamentowa 2,55 2,57 0,78

Dorota Juskowiak poinformowała także, że w Karolewie będzie wykonany odwiert nowej 
studni.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

c) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Miasta 
i Gminy Borek Wlkp. za rok 2016

Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Borku Wlkp. – Marlena Kowalska 
przedstawiła roczne sprawozdanie finansowe za 2016 rok, stanowi ono załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu.

Radny Michał Dopierała zapytał jak są rozliczane faktury za zużytą energię elektryczną 
biblioteki.

Marlena Kowalska wyjaśniła, że Dyrektor MGOK jest zarządcą budynku i z konta MGOK są 
płacone rachunki, nie ma podliczników.

Innych uwag nie głoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

str 4



Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

d) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejsko – Gminnego Ośrodka 
Kultury w Borku Wlkp. za rok 2016

Dyrektor MGOK w Borku Wlkp. – Justyna Chojnacka  przedstawiła roczne sprawozdanie 
finansowe za 2016 rok, stanowi ono załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Radny Marian Jańczak pochwalił działalność MGOK w Borku Wlkp.
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak zapytał od kogo MGOK pozyskało darowiznę 
w wysokości 10.000 zł.

Justyna Chojnacka  wyjaśniła, że Firma Mróz przekazała w/w darowiznę.

Innych uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

e) zmian budżetu i w budżecie na 2017 rok
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2017 – 2023

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do proponowanych zmian. 
Po stronie dochodów wprowadza się następujące zmiany:

 rozdz. 80103, 80104, § 2030 zmniejsza się dochody o kwotę 115.068,00 zł z tytułu 
dotacji celowej przeznczonej na realizację zadań własnych w zakresie wychowania 
przedszkolnego za okres od stycznia do grudnia 2017 r.

Po dokonanych zamianach dochody stanowią kwotę 35.731.937,00 zł.

Po stronie wydatków wprowadza się następujące zmiany:
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 dz.600, rozdz. 60014 planuje się dotację celową dla Powiatu Gostyńskiego w 
wysokości 160.000,00 zł na dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa 
drogi powiatowej nr 4965P w miejscowości Dąbrówka – Strumiany - Borek Wlkp.”,

rozdz. 60016 zwiększa się wydatki  o kwotę   5 569.902,33 zł, w tym  na wydatki majątkowe: 
 - „Budowa chodnika przy ul. Szosa Jaraczewska” - 20.000,00 zł,
 - „Budowa parkingu przy ul. Dworcowej w Borku Wlkp.” – 220.000,00 zł,
 - „Przebudowa ul. Mickiewicza w Borku Wlkp.” – 86.700,00 zł,
 - Przebudowa ul. Sportowej w Borku Wlkp.” – 130.000,00 zł.
Na zadania bieżące związane z utrzymaniem dróg gminnych zwiększa się wydatki o ogólną 
kwotę 113.202,33 zł.
1) dz. 750, rozdz. 75023 zwiększa się wydatki o kwotę 14.000,00 zł na zakup klimatyzacji 

oraz w rozdz. 75075 o kwotę 8.000,00 zł na zakup usług związanych z promowaniem 
gminy.

2) dz. 800 zmniejsza się wydatki bieżące o ogólną kwotę 35.689,00 zł,
- zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 70.000,00 zł na „Przebudowę i rozbudowę 
Przedszkola Samorządowego w Karolewie”.

3) dz.851, rozdz. 85154 zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 31.598,62 zł na zakup 
wyposażenia placu zabaw.

4) dz. 854, rozdz. 85401 zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 1.649,00 zł,  
- w rozdz. 85412 zwiększa się wydatki o kwotę 12.000,00 zł na wynagrodzenia 
bezosobowe, 

5) dz. 900, rozdz. 90015 zwiększa się wydatki o kwotę 100.000,00 zł na oświetlenie ulic 
i dróg,
- rozdz. 90095 zwiększa się wydatki o kwotę 38.000,00 z w tym na zadanie inwestycyjne 
„Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Karolewie” – 35.000,00 zł.

6) dz.926, rozdz. 92601  zwiększa się wydatki o kwotę 40.000,00 zł na zakup energii oraz 
dokonuje zmian związanych z finansowanie zadania „Budowa boiska wielofunkcyjnego 
z zadaszeniem w Borku Wlkp.
( zmniejsza się wydatek majątkowy o kwotę 40.496,00 zł a zwiększa  wydatki na odsetki).

W ramach funduszu sołeckiego dokonano zmian w  rozdz. 60016, 75412, 90003, 90004, 
92105, 92109, 92601. 
Po dokonanych zmianach wydatki zwiększyły się o kwotę 1.003.188,95 i wynoszą 
36.840.193,95 zł.
Zmniejszono planowane zaciągniecie kredytów o kwotę 230.000,0 zł.
Deficyt budżetu stanowi kwotę 1.108.256,95 zł.

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych zastrzeżeń. 

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny 
(nieobecna radna Róża Jędrosz).

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.
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Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

g) zaciągnięcia kredytu długoterminowego

 Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w związku z uchwalonym przez Radę Miejską budżetem na 
2017 rok jak i dokonanymi zmianami w budżecie na 2017 rok zwiększono wydatki bieżące
i majątkowe. Deficyt budżetu planowany jest na poziomie 1.108.256,95 zł, planowane spłaty 
wcześniej zaciągniętych kredytów w wysokości 1.340.000,00 zł. Wobec powyższego 
zachodzi konieczność zaciągnięcia kredytu długoterminowego w wysokości 1.100.000,00 zł

Pytań nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny 
(nieobecna radna Róża Jędrosz)

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Ad.4. Wolne głosy i wnioski.

Burmistrz poinformował, że wpłynęły dwie oferty w związku z ogłoszonym przetargiem na 
budowę parkingu przy ul. Dworcowej.

Ad.5. Zakończenie.

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji – 
Tomasz Pawlak zakończył posiedzenie.

Protokołowała Przewodniczący Komisji

Wiesława Wójcik Tomasz Pawlak
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